
Folketingets Kommunaludvalg

FolketingetsKommunaludvalg har d.25. november 2013 stillet følgende spørgsmål nr. 
25(alm. del) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet 
er stillet efter ønske fra Jan E. Jørgensen (V).

Spørgsmålnr. 25:

”Vil ministeren redegøre for, hvor mange grundejere, der har oplevet en stigningi 
ejendomsskatten som følge af lov nr. 581 af 18. juni 2012 (lov om ændringaf lov om 
kommunal ejendomsskat)?”

Svar:

Det fremgår af høringsnotatet til lovforslaget (L 187), der blev fremsendt til Kommu-
naludvalget den 10. maj 2012, at kommunerne i 2013 ville få et merprovenu istørrel-
sesordenen 113 mio. kr. sammenlignet med 2012. Skønnet var baseret på, atkommu-
nerne omkring påsken 2012havde tilbagebetalt et tilsvarende beløb for ejendomsskat-
teåret 2011 i de såkaldte § 1, stk. 4 sager, som lovændringen drejede sig om. Et be-
løb, der netop udgjorde differencen mellem skatten opgjort efter de dagældenderegler 
og så den tidligere kommunale praksis for beregning af skatten, somblevstadfæstet 
med lovændringen.

Tilbagebetalingen vedrørte knap 38.000 ejendomme.

Med venlig hilsen
Margrethe Vestager
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